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2011 ÁPRILIS SHANGHAI

VACSORA  KUTI LÁSZLÓ FŐKONZUL ÚRRAL ÉS RÉVÉSZ ÁGOTA KULTURÁLIS 
SZAKDIPLOMATÁVAL

A Magyar Építőművészek Szövetsége (MÉSZ) képviseletében három fős delegáció 
érkezett Sanghajba, tagjai:

Dr. Kálmán Ernő, a MÉSZ elnöke
Wu Fang asszony, tanácsadó
Sárközi Csaba, MÉSZ-tag

Szakmai programjukat Dr. Révész Ágota oktatási-kulturális szakdiplomata szervez-
te, aki a rendezvényekre is velük tartott.

A számos program közül csak a lényegesebbeket emeljük ki, a beszámoló az ered-
ményekre és a feladatokra koncentrál.
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 A delegáció Tong úr dokumentumfilm-rendező meghívására láto-
gatta meg Sanghaj Pudong városrészének legrégebbi, történelmi emlékeit. A 
delegációt elkísérte Tan Huiming úr is a Külügyi Hivatal képviseletében. Tong 
úr Hudec Lászlóról szeretne forgatni egy dokumentumfilmet, amely egy Sang-
haj történelmét bemutató filmsorozat egyik része lesz. Ehhez kérte a MÉSZ 
segítségét.
 Kálmán Ernő úr szívesen megad minden szakmai támogatást a 
készülő filmhez. A MÉSZ birtokában vannak eredeti Hudec-dokumentumok 
is, de még értékesebb az a szaktudás, amellyel a stábot végig tudják vezetni 
Budapesten. Így biztosítják a film szakmai gerincét, bemutatva azt a hátteret, 
amelyből Hudec sanghaji art deco-ja elindult. A MÉSZ vállalja a koordinációt 
is, hiszen több magyarországi Hudec-rokon, valamint a Budapesti Műszaki és 
Gazdaságtudományi Egyetem is érintettek lesznek a projektben.
 Fontos hozzátenni, hogy Tan Huiming úr korábban Révész Ágota 
szervezésében találkozott Vértes Róberttel, a Magyar Turizmus Zrt. pekingi 
képviselőjével, mely találkozón Vértes úr szintén támogatásáról biztosítot-
ta a dokumentumfilm-projektet, és felmerült annak a lehetősége is, hogy a 
stáb egyúttal egy Magyarország-promóciós filmet is forgat. Az egyeztetések 
folynak.

Április 10.

A MÉSZ és a Sanghaji Építész Szövetség (Architectural Society of Shanghai China, ASSC) vezetősége munkaebéd 
keretében beszélte meg, milyen formában tudnák konkretizálni és elmélyíteni az együttműködést.
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Április 11.

A delegáció meglátogatta a Jiaotong Egyetemet, ahol Zhang Jiong építész-professzorral tárgyalt az együttműködési 
lehetőségekről. Zhang professzor úr maga is Hudec-kutató, aki szeretne Hudec művészetének és a vele kapcsolatos 
projekteknek promóciót biztosítani az egyetemen. Mivel ebben a témában mindezidáig csak a Tongji Egyetemmel vol-
tunk kapcsolatban, a Jiaotong Egyetem mint új partner különösen fontos számunkra. Az együttműködés közös konfer-
enciák, közös kutatások formájában indulhat el.
Az egyetemen található Hudec egyik korai és ezért izgalmas neogótikus hatású középülete, amely komoly egyetemi 
történeti múlttal bír.

Április 10.

Este a Da Jun ingatlanfejlesztő cég és a MÉSZ között informális találkozóra került sor, amelyen megvitatták a „Hudec 
falu” projektet és a fejlesztési koncepció megvalósításának nehézségeit.
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Április 11.

A delegációt ebédre látta vendégül Fang Jingyan asszony, Changning kerület Külügyi Hivatalának felelős vezetője. Az 
ebéden és az azt követő tárgyaláson Kuti László főkonzul úr és Tan Huiming úr is részt vett. A tárgyalásra csatlakozott 
az eddigiekhez Zhang Jian úr, Changning kerület Oktatási Hivatalának felelős vezetője és Zhang Yongzhen asszony, 
a kerület Kulturális Hivatalának felelős vezetője is, valamint a Hudec-ház felújítására, fejlesztésére szerződött Da Jun 
cég. 

A tárgyalás áttörést hozott a közelmúltban megrekedt folyamatban: a jelenlévő partnerek egyetértettek abban, hogy a 
Hudec-ház sikeres rekonstrukciója, a környező terület rendezése és tartalommal töltése közös érdek. A Da Jun cég és a 
kerület elképzelhetőnek tart egy háromoldalú megállapodást, amely biztosítja a MÉSZ részvételét a projektben: a felújí-
tási folyamatban és az azt követő használatbavételben egyaránt. A háromoldalú megállapodás első szövegváltozatát a 
MÉSZ-nek mielőbb el kell készítenie, mert még további egyeztetések várhatóak. 
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MAGYAR ÉPÍTÉSZETI KIÁLLÍTÁS A TONGJI EGYETEMEN

Április 11.

Délután a Tongji Egyetemen megnyílt a magyar építészetet bemutató kiál-
lítás. Négy anyag kapott helyet: a XIX-XX. század fordulójának építészete, 
az új magyar ornamentika, a kortárs magyar építészet és a legfiatalabbak 
ötleteit bemutató „Fiatalok Feketén-Fehéren”. Kuti László főkonzul úr, Wu 
Jiang professzor úr, a Tongji Egyetem rektorhelyettese, Kálmán Ernő úr és 
Cao Jiaming úr, a Sanghaji Építész Szövetség főtitkára tartották a megnyitó 
beszédeket. A kiállításról a sanghaji sajtóban is több cikk jelent meg.

A kiállítást követően két előadásra került sor az egyetem diákjai számára: 
Kálmán Ernő úr a magyar építészet XX. századi útjáról, a Hudec-kortárs 
építészetről beszélt, egyértelművé téve az erős magyarországi hátteret, 
Sárközi Csaba úr pedig a Hudec-ház területrendezésével kapcsolatos pro-
blémákat és megoldási lehetőségeket vázolta. Az utóbbi téma iránt nagyon 
élénk érdeklődés mutatkozott a hallgatók részéről, ezért erre később egy 
workshop is szerveződött – lásd: április 20.
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Április 12.

A delegáció Kuti László főkonzul úrral és Révész Ágota szakdiplomatával 
együtt Ningbo-ba látogatott. A város a sanghaji konzuli kerülethez tartozó 
Zhejiang tartomány kétmilliós népességszámú kikötővárosa, Kína egyik 
leggyorsabban fejlődő területeinek egyike. A Ningbo melletti kellemes 
fekvésű Dongqian-tó Fejlesztési Bizottsága tagja a Nemzetközi Tóbizott-
ságnak, és ilyen minőségében a Balatonnak is partnere. 2011. március 
5-én Szőcs Géza államtitkár úr részvételével került sor Ningbo-ban egy 
Magyar Bor- és Gasztronómiai Fesztiválra a Dongqian-tó és a Balaton 
között aláírt keretmegállapodás részként. Ezen a rendezvényen vetette 
fel Szőcs Géza államtitkár úr az esetleges magyar építészi részvételt a tó 
körüli fejlesztésekben.
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TALÁLKOZÓ A DONGQUIAN TÓ FEJLESZTÉSI BIZOTTSÁGÁVAL

Ennek a felvetésnek eredményeként szervezte 
meg a Sanghaji Magyar Főkonzulátus a a látoga-
tást a MÉSZ delegációja számára. Sárközi Csa-
ba úr előzetesen egyeztetett a Balatoni Fejlesz-
tési Tanáccsal. A látogatás kifejezetten sikeresen 
zárult, sok konkrét felvetéssel. A Dongqian-tó 
Fejlesztési Bizottsága szívesen látná a magyar 
tapasztalatokat a hosszú távú fejlesztések, pl. 
a vízisportok és a hozzájuk kapcsolódó létesít-
mények területén, és komolyan érdeklődnek a 
magyar vízminőség-megóvó, vízminőség-javító 
megoldások iránt. A jövőben remélhetőleg közös 
projektekben is realizálódik az igen hasznosnak 
tűnő ismerkedés.
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VACSORA PROF. SUN ZHANG ÉS GUANZENG ZHANG URAKKAL, 
A TONGJI EGYETEM PROFESSZORAIVAL

Április 13.

A delegáció a Sanghaji Épí-
tész Szövetséggel tárgyalt 
részletekbe menően a Hudec-
ház projektjéről és egyéb közös 
teendőkről. Az ASSC támoga-
tásáról és segítségéről biztosí-
totta a 

MÉSZ-t. Igen fontos az ASSC 
mint  legmagasabb szakmai 
fórum bevonása a folyamatba, 
hiszen ezáltal a MÉSZ egy 
presztízses kínai partneren 
keresztül is nyomást tud gya-
korolni a cégre, ha a ház felújí-
tásának szakmai színvonala 
veszélyeztetve látszik.
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TALÁLKOZÓ A DA JUN INGATLANFEJLESZTŐ CÉGGEL, A HUDEC VILLAGE 
FEJLESZTŐJÉVEL

Április 13.

A Da Jun ingatlanfejlesztő cég a MÉSZ delegációjával egy munkaebéd keretében immár részletesebb formában vitatta 
meg a „Hudec falu” tervezési programot, és igyekeztek tisztázni az együttműködés kereteit.
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TALÁLKOZÓ TANG LIPPING ÉPÍTÉSSZEL, A HUDEC HÁZ REKONSTRUKCIÓS 
TERVEINEK KÉSZÍTŐJÉVEL

Április 14.

Sárközi Csaba (MÉSZ) találkozott Tang Liping építésszel, 
aki a Hudec-ház felmérési és helyreállítási terveit készítette 
a Changning kerületi kormányzat megbízásából. Megvi-
tatták a házzal kapcsolatos tapasztalatokat és a felújítási, 
hasznosítási elképzeléseket.
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TALÁLKOZÓ A PARK HOTEL MENEDZSMENTJÉVEL A TERVEZETT HUDEC 
TERASZ-ÉTTEREM KIALAKÍTÁSA MIATT

Április 15.

Sárközi Csaba (MÉSZ) és Révész Ágota sza-
kdiplomata a Hudec-építette Park Hotelbe 
látogatott, ahol felvetődött egy kooperáció 
lehetősége. A hotel a legfelső tetőtéri szinten 
(a 16. emelet teraszán) egy európai típusú ét-
termet szeretne létrehozni magyar, olasz és 
francia ételsorral. Magyar ételeket jelenleg 
egyetlen sanghaji étterem sem kínál, ez lenne 
az első megjelenése a magyar konyhának. 
Azt szeretnék, ha az étterem Hudec nevét 
viselné, és stílusában Hudec korát idézné. Így 
merült fel a magyar építészi részvétel az étter-
em belső kialakításában, amelyet a Park Hotel 
örömmel üdvözölt. Sárközi úrnak megmutat-
ták a helyszínt, és rendelkezésére bocsátot-
ták a szükséges anyagokat. A magyar javaslat 
kidolgozása sürgős, az együttműködés kere-
teinek tisztázása további tárgyalást igényel a 
hotel vezetőségével (lásd: április 21.).
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Április 17.

Sárközi Csaba (MÉSZ) és Révész Ágota vacsorára hívta meg Alvaro Leonardo spanyol építészt. Leonardo úr Sanghaj-
ban élő építész-kutató, kutatási területe egy Hudec-kortárs spanyol építész, Alberto Lafuente. A találkozón Hudec és 
Lafuente közös bemutatási lehetőségeiről, közös kutatási felületekről és segítségnyújtásról esett szó. 

Április 18.

A Da Jun ingatlanfejlesztő cég és Sárközi Csaba (MÉSZ) között programegyeztető tárgyalásra került sor. Szükségessé 
vált ugyanis a „Hudec falu” projekt tervezési program részletes szakmai megvitatása a helyszín ismételt bejárásával 
(lásd: a találkozóról készült emlékeztető).

Április 19.

Tang Liping építész és Sárközi Csaba (MÉSZ) között munkaebédre és találkozóra került sor, meglátogatták a Tongji 
Egyetem építészkarának új épületét is. Beszéltek az építészirodák együttműködési lehetőségeiről a gyakorlatban, vala-
mint a kínai hatósági eljárások rendjéről, ami a magyar építészirodák számára rendkívül fontos információ.

Április 20.

A Hudec-háznál sor került az április 11-én 
felvetett workshopra. A Tongji Egyetem diák-
jai Zhang Guanzeng professzor úrral együtt 
mentek ki a házhoz, és hallgatták meg először 
Liu Suhua asszony, a Da Jun cég vezetőjének 
beszámolóját a tervekről, majd Sárközi Csaba 
úr szakmai szempontjait a terület rendezésére 
vonatkozóan. Liu asszony örült annak, hogy 
a legfiatalabb generációt is bevontuk az ötle-
tadásba, és Zhang professzor úr is hasznos-
nak tartja, hogy a diákok valós projekteken 
keresztül ismerkedjenek a problémákkal. Szí-
vesen látná, ha az egyetem folyamatos fóru-
ma lenne a projekttel kapcsolatos közös épí-
tészi gondolkodásnak. Sárközi úr felajánlotta, 
hogy a workshop virtuális keretek között, inter-
netes workshop formájában folytatódjék. Szá-
munkra nagyon fontos a projekttel kapcsolatos 
egyetemi szintű megjelenés, hiszen ily módon 
ismét szakmai kontrollt gyakorolhatunk, és bi-
ztosíthatjuk a szakmai nyilvánosságot. Ez az 
utóbbi a funkciók kidolgozása szempontjából 
is rendkívül fontos lehet. (A részletekért lásd: 
a workshopról készített emlékeztető.)
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HUDEC VILLAGE WORKSHOP A TONGJI EGYETEM PROFESSZORÁVAL ÉS 
DIÁKJAIVAL ILLETVE A DA JUN INGATLANFEJLESZTŐ TÁRSASÁG 
ELNÖKASSZONYÁVAL, SUHUA LIUVAL 
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Április 20.

Sárközi Csaba (MÉSZ) és Révész Ágota szakdiplomata ismét találkozott 
Zhang Jiong építész-professzorral a Jiaotong Egyetemen. Felvetettek 
további együttműködési lehetőségeket a Jiaotong Egyetemmel, ill. a 
Zhang Jiong építész-professzor által vezetett szakmai fórumokon való 
megjelenés lehetőségeit.

Április 21.

Mr. Jerome Zhang, beszerzési igazgató, 
Park Hotel és Sárközi Csaba úr között ta-
lálkozóra került sor a tervezett „Hudec Ét-
terem” programegyeztetése végett Révész 
Ágota szakdiplomata jelenlétében. Igyekez-
tek tisztázni a tervezett étteremmel kapcso-
latos tulajdonosi/üzemeltetői elvárásokat. A 
hotel ügyvezető igazgatójával még további 
egyeztetések szükségesek.

Április 22.

Révész Ágota szakdiplomata és Sárközi Csaba építész (MÉSZ) a „Hudec falu” projekt területén adatgyűjtő hely-
színbejárást végzett. A későbbi építészi és funkcionális tervezéshez mindenképpen szükséges a projekt helyszín 
környezetének megismerése (szálloda, iskola, piac, lakópark, stb.).

Összefoglalásképpen elmondható, hogy a MÉSZ 2011. áprilisi látogatása egyrészt a már meglévő projekteknek adott 
nagy lendületet, másrészt új együttműködési lehetőségeket is elindított. Köszönet illeti Kálmán Ernő urat és Sárközi 
Csaba urat, akik komoly személyes áldozatok árán is hajlandóak előrevinni ezt az ügyet Sanghajban. A Hudec-ház 
felújítása és a hozzá kapcsolódó magyar részvétel az utóbbi év egyik legégetőbb kérdésévé vált Sanghajban. Öröm 
látni, hogy a kínai partner most már komolyan vesz bennünket, és sok akadály után végre sikerül biztosítani a magyar 
részvételt. Ezzel együtt a hosszú távú cél – a kortárs magyar építészet újbóli „behozatala” Sanghajba – is egyre kéz-
zelfoghatóbbnak látszik.

Készítette:
Dr. Révész Ágota      Sárközi Csaba
oktatási-kulturális szakdiplomata, Sanghaj   építész, MÉSZ tag

2011. április 26.

Április 20.

Sárközi Csaba urat és Révész Ágotát vacsorára látta vendégül Liu Suhua 
asszony, a Da Jun ingatlanfejlesztő cég elnöke. A vacsorán a további 
teendők és a funkciók megtalálása volt a fő téma.


